
Magyar Elektrotechnikai Egyesület 

 1 

 
Emlékeztet ő 

 
Az Egyesületi Elnökség 2014. június 10-én 14:00 órakor a MEE központi irodájában 

megtartott üléséről. 
 
Jelen voltak:  Béres József, Haddad Richárd, Vinkovits András, Kovács András, Kovács 
László helyett Kunyik Sándorné, Pálfi Zoltán, Görgey Péter, Dr. Tóth Judit, Orlay Imre, Veisz 
Imre, Rejtő János, Tóth József, Rubint Dezső, Divényi Dániel Elnökségi tagok, továbbá 
Ángyánné Kiss Zsuzsanna, Balázs Péter, Günthner Attila állandó meghívottak. 
Kimentette magát: Dr. Hartmann Bálint, Bánhegyesi Attila, Nagy János, Dr. Kádár Péter, 
Dési Albert, Hollósy Gábor, Tóth Péterné. 

Első napirendi pontként  Haddad Richárd az előző Egyesületi Elnökségi üléseken 
elhatározottak helyzetéről adott rövid összefoglalót. A Küldöttgyűlés határozataival, a Mentor 
programmal és a Paksi kapacitás fenntartás projekttel kapcsolatban születtek olyan 
elhatározások, melyeket jelen ülésen külön napirend keretein belül tárgyalunk. 

Második napirendi pontként  Haddad Richárd összefoglalta a 90. Küldöttgyűlés 
határozataiból adódó feladatokat. A 2013. évi záró dokumentumok határidőig beadásra 
kerültek az Országos Bírói Hivatalba. A módosított Alapszabályt a Fővárosi törvényszéknek 
adtuk be az előírásoknak megfelelően. Várunk a határozatokra. A végzést követően lehet az 
új törvényeknek megfelelően a tisztségviselőket bejelenteni. 

Harmadik napirendi pontkén Haddad Richárd az Egyesületi Elnökség 2014. II. félévi 
írásban is kiküldött munkatervének lényegi részeit emelte ki. Az Elnökség tagjai részéről a 
következő módosítási javaslatok hangoztak el: A Vándorgyűlés szervezési utómunkálatai 
miatt nem szeptemberben, hanem októberben indul az InfoShow. Szeptemberi ülésen „A 
MEE 2014. évi programjának és az Elnökség munkatervének előkészítése” napirendi pontnál 
a dátumot 2015-re kell módosítani.  Az OET programjában „A MEE 2014. évi feladatai” 
napirendben a dátumot 2015-re kell módosítani. Ugyanitt „A MEE 2014. évi gazdálkodása” 
napirendet „A MEE gazdálkodása (2014 várható, 2015 terv)”-re kell módosítani. A 
napirendhez kapcsolódóan Béres József javaslatot tett egy nyári rendkívüli Elnökségi ülésre, 
amely a stratégia előrehaladásával foglalkozik. Javasolt időpont július 23. 13 óra. Helyszín: 
Elektrotechnikai Múzeum. Az Egyesületi Elnökség 18/2014 számú határozatával  
egyhangúan elfogadta az Egyesületi Elnökség 2014. II. félévi írásban is kiküldött, a fenti 
módosításokat tartalmazó munkatervét. 

Negyedik napirendi pontként Haddad Richárd a 61. vándorgyűlés előkészületeiről valamint 
a 62. vándorgyűlés támogatójának és társszervezőjének kiválasztásával kapcsolatban adott 
tájékoztatást és ismertette az ezzel kapcsolatos feladatainkat. A 61. vándorgyűlés 
szervezése ütemterv szerint halad. A jelentkezési felület működik, a kiállítói helyek fele már 
elkelt. A 62. vándorgyűlést az ABB Kft. fogja támogatni. Az ABB gyár miatt szeretnék 
Kecskemét közelében tartani a rendezvényt, de ezt még szervezési szempontból felül kell 
vizsgálni. A MEE ABB üzemi szervezete lesz a társszervező. 

Ötödik napirendi pontként  Günthner Attila foglalta össze az írásban kiküldött 2014. első 
negyedévi gazdasági beszámoló lényegi részeit. A központi számok közel 4 MFt-tal 
elmaradnak a negyedéves tervszámoktól, melynek okai a következők: 

• Általános megállapítás: A negyed éves jelentésben a májusi Küldöttgyűlés által 
elfogadott elhatárolások még nincsenek visszavezetve, így azok torzíthatják a 2014.I 
negyedév tény számait! A beszámoló végleges elfogadása után kerülnek ezek 
rendezésre a könyvelésben, azaz az I. félévi adatokban. 

• A stratégiának még nincsenek olyan akciói amelyek a 2014 évi tervezett eredményt 
javítanák 

• Működési bevételek tervet meghaladva alakulnak 
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• Működési költségek terv szerint alakulnak. A sorok között kell átcsoportosításokat 
végrehajtani. Ez okozza az egyéb igénybevett szolgáltatások és ingatlan költségek 
aránytalan helyzetképét. 

• Tanfolyam: Az év végi terv egyelőre tarthatónak látszik, de a negyedéves terv számok 
arányainak átrendeződésével. 

• Jegyzetek: Egyelőre kérdés a piac reakciója az OKJ változásra, beindulnak-e a 
továbbképzések! Az eredmény tartható, ha a villamos alapismeretek jegyzetet (nyári 
kiadás) megrendelik az Áramszolgáltatók. 

• Szakértői munka: Azok a munkák, amiket most látunk, még nem alapozzák meg a 
tervezett eredményt. Jó lenne szakértői munkákat felkutatni! 

• Rendezvény: ICOLIM-ról nincs még pontos pénzügyi zárás, de a tervszámok teljesülni 
fognak. Védelmes értekezlet terven felül zárult, egyelőre pozitív előjelek vannak a 
Vándorgyűléssel kapcsolatban is. 

A beszámoló után Vinkovits András hozzátette, hogy jól látszik a negyed éves tervezés 
értelme. A mostani jelentést egyfajta vészcsengőnek kell tekinteni, amely azt jelzi, hogy 
erőfeszítéseket kell tenni az év végi terv elérése érdekében. A jelentést érdemes lesz a GB-
nek részletesen áttekinteni. 

Hatodik napirendi pontként Tóth József tartott bemutatót a MEE Dél – Alföldi Déri Miksa 
Koordinációs Központ működéséről. A koordináció alá a MEE Szegedi, Bajai, Békéscsabai 
és Kecskeméti területi szervezetei tartoznak, melyek mindösszesen ~700 tagot regisztrálnak. 
Főbb tevékenységek: 

• Szakmai előadások, szakmai napok szervezése, lebonyolítása (InfoShow 
társszervezés) 

• Szakmai tanfolyamok szervezése (önálló hálózatkezelői, „villamos műkezelői”, KIF 
FAM szerelők továbbképzése, Közös oszlopsoros, Regisztrált villanyszerelő képzés,  
stb. ) 

• Szakmai tanulmányutak szervezése (belföldi és külföldi). Tanulmányi utak szabad 
helyeit egymásnak régión belül meghirdetik. 

• Közösségformáló rendezvények (Horgászattal színesített baráti találkozó) 
• Tagjaiknak lehetőséget biztosítanak a szakmai programokon ( Közvil ankét, 

Védelmes konferencia, MEE Vándorgyűlés …) való részvételre. 
• Régiós összejövetelek évente 2-3 alkalommal, folyamatos kapcsolattartás. 

Hetedik napirendi pontként  Béres József a Stratégia Mentor programjának és a Paksi 
kapacitás fenntartási projektjének szponzorait kérte fel, hogy számoljanak be a feladatok 
előrehaladásáról. 
A Mentor programmal kapcsolatban Orlay Imre elmondta, hogy eddig a TITUKO, DÉDUKO 
szervezetektől kapott visszajelzést az iskolai kontaktlistával kapcsolatban és az ÉMAKO-nál 
folyik a munka. A többi szervezettől egyelőre nem kapott visszajelzést. Az eddigi 
tapasztalatok alapján elmondható, hogy a megküldött központi listából sok iskola megszűnt 
vagy a tevékenységében a villamos szakképzés szűnt meg. A szakosztályok nem reagáltak 
a Mentor és szakterület megjelöléssel kapcsolatos kérésre. Rubint Dezső javasolta, hogy ha 
megvan a kapcsolati háló kell, hogy kapjanak az iskolák folyamatos információt a MEE-ről 
(Elektrotechnika, pályázatok…). Béres József hangsúlyozta, hogy a Stratégia egyik fő célja a 
tagság aktivizálása. Ennek egyik kulcs kérdése a Mentor program. Fontos lenne, hogy 
legyen rendszeres rendezvény akár régiós szinten, hogy legyen élő a kapcsolat az 
iskolákkal. Ezekre a rendezvényekre az Elnök, Főtitkár, Irodavezető nyitott elmenni. 
Günthner Attila kiemelte, hogy a nyári rendkívüli Elnökségi ülésre mindenképp kellenek a 
szakosztályoktól a szakterületek és mentorok, hogy szeptemberbe kiírhassuk a diplomaterv 
és szakdolgozat pályázathoz a témákat. Béres József kérte, hogy minden régióban legyen 
legalább egy szervezet, aki a hozzá tartozó iskolákkal élő kapcsolatot tart.  

A Paksi kapacitás fenntartás projekttel kapcsolatban Kovács András részletesen ismertette 
az írásban előterjesztett projektindító adatlapot. Általánosságban elmondható, hogy jelenleg 
a kapacitás fenntartásról nincsenek olyan nyílt szakmai információk, amelyekről lehet, 
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érdemes a MEE keretein belül beszélni. A MEE hosszú távon a következő területekben tud 
együttműködni: 1. Ismeretterjesztés az Elektrotechnikán és a MEE honlapján keresztül, 
fiatalok érdeklődésének felkeltése a szakterület iránt. 2. Szakmai konferenciák szervezése. 
3. Szakirányú felnőttképzés. A Fő kérdés nem Paks 2. hanem az, hogy miből lesz 
Magyarországon villamos energia 2020-ban. Végezetül ismertette a projekt team tagokat. 
Vinkovits András, Pálfi Zoltán, Görgey Péter, Veisz Imre hozzászólásai után Béres József 
összefoglalta az elnökség általános véleményét, amely szerint  kell erőműépítés ezért a 
Paksi kapacitás fenntartási projektet támogatjuk, de a MEE csak a profiljába illeszkedő 
szakmai kérdéseket tudja hitelesen feldolgozni és kommunikálni. Határozati javaslat: Addig 
amíg a kapcsolódó államközi szerződés nincs aláírva induljon egy szakmai cikksorozat az 
Elektrotechnikában „Hogyan épül egy atomerőmű” címmel. PR cikket nem jelentetünk meg. 
Kovács András jelezte, hogy lemond a projekt szponzori tisztségéről összeférhetetlenségi 
okok miatt. Addig, amíg nem lesz új szponzor megnevezve, Béres József vállalta a paksi 
kapacitás fenntartással kapcsolatos MEE tevékenység koordinációját és a kapcsolódó 
publikációk jóváhagyását. Az Egyesületi Elnökség 19/2014 számú határozatával  2 
tartózkodással és 1 nem szavazattal elfogadta a határozati javaslatot.  

Nyolcadik napirendi pontként  Kovács András ismertette a Díjszabályzattal és a 
Díjbizottságok megújításával kapcsolatos feladatokat. Az írásban megküldött Díjszabályzat 
tervezethez a kiadható díjak számával, a vezető tisztségviselők jelölhetőségével és a 
Díjbizottság elnökének szavazati súlyával kapcsolatban érkeztek javaslatok, hozzászólások. 
Balázs Péter, Görgey Péter, Pálfi Zoltán, Orlay Imre hozzászólásai után Béres József 
megkérte Kovács Andrást, hogy az elhangzottakat vezesse át az előterjesztésbe és az így 
elkészült dokumentumról szavazzunk majd. 

Kilencedik napirendi pontként  Haddad Richárd ismertetett lehetséges együttműködési 
területeket a Nemzeti Fejlesztési Minisztériummal. Az Energetikáért felelős Államtitkárral 
folytatott megbeszélésen a MEE Mentor programja, Szakértői tevékenysége és széleskörű 
szakmai kapcsolati hálója fontos együttműködési területeknek bizonyultak. Béres József 
pozitívumként értékeli az együttműködési kezdeményezést, a kapcsolaterősítési szándékot. 
Szakértőkben, előadókban tudunk segíteni, de ezt minden esetben konkrét téma esetén 
tudjuk eldönteni és előkészíteni. 
 
Egyebek: 
• Orlay Imre jelezte a MEE Diósgyőri szervezetének integrálási szándékát a MEE Miskolci 

szervezetébe a működtetéshez szükséges helyi infrastruktúra hiánya miatt. 
• Orlay Imre jelezte, hogy érdemes lenne a MEE-nek erősebben propagálni oktatási 

tevékenységét nagyobb cégek HR osztályán. Béres József támogatta a javaslatot és 
kérte a Titkárságot, hogy készítsen a célt szolgáló ismertető anyagot. 

• Béres József pozitív példaként említette, hogy a MEE VTT nemzetközi pályázatot nyert a 
LumenV4 szervezésére. 

• Veisz Imre kérte, hogy a MTESZ vezetőivel történt megbeszélés eredményéről és a 
jelenlegi helyzetről menjen tájékoztató a szervezeteknek. 

• Günthner Attila tájékoztatta az Elnökséget, hogy pályázati kérelem érkezett a központba 
a MEE és a Lengyel Elektrotechnikai Egyesület kapcsolat erősítésével kapcsolatban. A 
pályázati támogatást (maximum 200 eFt) a krakkói szervezet meghívásának eleget téve 
egy belső rendezvényükre való meghívás útiköltségére kéri a MEE Miskolci és Egri 
szervezete. Az Egyesületi Elnökség 20/2014 számú határozatával  egyhangúan 
elfogadta a krakkói út támogatását.       

• Günthner Attila felkérte az Elnökség tagjait, hogy tegyenek javaslatot a Magyar 
Elektrotechnikai Egyesületért díj jelölésre. Jelenleg egy javaslat érkezet a WAGO 
Hungária Kft.-re, mint az InfoShow ötletgazdájára, hogy támogatásával biztosítja a MEE-
nek a rendezvénysorozat főszervezői posztját. További jelölésekre június 20-ig e-mail 
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formájában van lehetőség (gunthner@mee.hu). Ezt követően szavazunk a díj 
odaítéléséről. 

 
Budapest, 2014. június 10.  
 
Összeállította: Jóváhagyta: 

 
 

 

Günthner Attila Béres József  
Irodavezető Elnök  

 


